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PROTOKÓŁ  Nr XXII/16 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  24 maja  2016 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych) i otworzył obrady XXII sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1)    Krystyna Burnat 
2) Gajda Wiesława 
3) Jakubowicz Mieczysław 
4) Jung Alina 
5) Krawczyk Ilona 
6) Lesiak Edward 
7) Leszcz Waldemar 
8) Mutwil Artur 
9) Przynoga Franciszek 
10) Siudy Krystian 
11) Słomiński Tomasz 
12) Sygnowski Zygmunt 
13) Szymczak Piotr 
14) Mirosław Wdowiak 
15) Żołnowska Maria 

 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 
5) Wojciech Knap – Informatyk UM w Iłowej 
6) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
7) Małgorzata Hajdas – Grzesik – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
8) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 
9) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych UM w Iłowej 
10) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
11) Jolanta Dąbrowska – Dyrektor Gimnazjum w Iłowej 
12) Beata Laskowska – Trzeciak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Iłowej 
13) Anna Delikat – Sołtys wsi Szczepanów 
14) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 
15) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 
16) Wojciech Kowal – Sołtys wsi Borowe 
17) Franciszek Paczkowski – Sołtys wsi Czerna 
18) Agata Parfianowicz – Sołtys wsi Wilkowisko 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
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II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej, 
2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Żagańskiego – referuje Skarbnik Gminy 

(Druk Nr 66 str 2), 

2) zmian uchwały budżetowej na rok 2016 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy 

(Druk Nr 67 str 1-17), 

3) zmian uchwały budżetowej na rok 2016 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy 

(Druk Nr 67 str 18-24), 

4) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowa na lata 2016 – 2030 – 

referuje Skarbnik Gminy, 

5) o zmianie uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z cmentarza komunalnego w 

Iłowej – referuje M. Ślebioda, Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk 

Nr 66 str 1), 

6) przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Burmistrza Iłowej – 

referuje Przewodniczący Rady Miejskiej (Druk Nr 66 str 3), 

7) utworzenia Zespołu Szkół w Iłowej – referuje Kierownik Referatu Spraw 

Społecznych i Cywilnych (Druk Nr 66 str 4-12), 

8) uchwalenia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Iłowa do roku 2020 – 

referuje Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 68) 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XXII sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Do przedstawionego porządku obrad Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej zgłosił wniosek o 
zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały zamieszczonej w Ad. II. pkt 4. 8)  w sprawie 
uchwalenia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Iłowa do roku 2020 z uwagi na brak 
wszystkich uzgodnień. W związku z tym, że w dniu 30 maja br. odbędzie się kolejna sesja Rady 
Miejskiej w Iłowej, Burmistrz zapowiedział, że zwróci się z wnioskiem do Rady o wprowadzenie 
tego projektu uchwały pod obrady XXIII sesji w dniu 30 maja 2016 r. 

Głosowanie wniosku: 

w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowanie porządku obrad po zmianach: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych, 
Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 14.04.2016  r. do dnia 24.05.2016 r. : 
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 w dniu 28 kwietnia wydałem decyzję o rozgraniczeniu nieruchomości ozn. działką nr 750 
położonej w obrębie m.Iłowa z nieruchomościami sąsiednimi oznaczonymi geodezyjnie 
jako działki ewidencyjne nr 751/1 i 751/2. Strona niezadowolona z ustalenia przebiegu 
granicy wniosła o przekazanie sprawy sądowi i akta sprawy zostały przesłane do sądu, 

 wydając postanowienia pozytywnie zaopiniowałem możliwość podziału nieruchomości 
położonych w obrębie m.Iłowa, oznaczonych w ewidencji gruntów jako działki nr 998 i 
681, 

 wydając postanowienie pozytywnie zaopiniowałem możliwość podziału nieruchomości 
gminnych położonych w obrębie m.Szczepanów, oznaczonych w ewidencji gruntów jako 
działki nr 329 i 330.  Celem podziału jest wydzielenie działek dla potrzeb zmiany przebiegu 
drogi gminnej nr 001829F (działka nr 330) zgodnie decyzją Burmistrza Iłowej nr 4/2016 o 
ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego p.n. budowa gminnej drogi oraz dla 
potrzeb sprzedaży działek dla poprawienia funkcjonalności działki sąsiedniej nr 332/2, 

 w dniu 9 maja br. do tut. Urzędu wpłynęło pismo Rady Sołeckiej Sołectwa Czerna, w 
którym to zawnioskowano o podjęcie działań zmierzających do przejęcia przez Gminę 
Iłowa z zasobu Agencji Nieruchomości Rolnych nieruchomości ozn. działką nr 395/1 w 
obrębie Czerna w celu jej późniejszego zagospodarowania pod montaż urządzeń siłowni 
zewnętrznej. Wystąpiłem z wnioskiem do Agencji Nieruchomości Rolnych o wydanie 
wstępnej opinii w tej sprawie,  

 negatywnie zaopiniowałem wniosek o sprzedaż działki nr 369/19 w Czernej, 

 podejmując zarządzenia wyznaczyłem do sprzedaży działki w Iłowej nr 78/1 i 80/5 przy ul. 
Azaliowej, 352/2 przy ul. Piaskowej oraz w Strefie Aktywności Gospodarczej działki nr 
1/56 i 1/57 obręb Konin Żagański, 

  podejmując zarządzenie przeznaczyłem do najmu grunt stanowiący część działki nr 369/19  w 
obrębie Czerna z przeznaczeniem pod tablicę reklamową, 

 negatywnie zaopiniowałem wniosek o wydzierżawienie na cele rolne działki nr 154/1 w obrębie 
Klików, 

 Lubuski Oddział Okręgowy  Polskiego Czerwonego Krzyża w Zielonej Górze wystąpił o  
wskazanie lokalizacji gruntu pod pojemniki na odzież używaną. W odpowiedzi wskazaliśmy 
dwa miejsca, których właścicielem jest Gmina Iłowa - na osiedlu Czyżówek oraz w m. 
Konin Żagański w bliskim sąsiedztwie remizy OSP. Dodatkowo zawnioskowano o miejsca 
w Borowem i w Jankowej Żagańskiej, 

 podpisałem umowę dzierżawy gruntu ozn. działką nr 436 w Iłowej na cele rolne, 

 pozytywnie zaopiniowałem wniosek o wydzierżawienie gruntu na cele rolne w Klikowie 
(działki nr 189/3,189/4,193/1 i 193/2) oraz w Iłowej (działka nr 202/1), 

 na wniosek najemcy wyznaczyłem do sprzedaży lokal mieszkalny nr 1 przy ul. Pałacowej 3, 

 negatywnie zaopiniowałem wniosek o sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 26 w Iłowej przy ul. 
Nadrzecznej 11 ze względu na zanotowane zadłużenie czynszowe, 

 w dniu 12.05.2016 r. złożone zostało w tut. Urzędzie pismo w związku ze szkodą powstałą 
wg zgłaszającego na drodze stanowiącej własność Gminy Iłowa w m.Czerna gm.Iłowa – 
działka drogi nr 190/6. Zgłoszenie zostało przesłane do Towarzystwa Ubezpieczeń 
Wzajemnych TUW o rozpatrzenie zgłoszenia i ewentualną likwidację szkody z polisy OC, 

 wyraziłem zgodę na zamknięcie parkingu przy Bibliotece Miejskiej w Iłowej oraz ul. 
Pałacowej (na odcinku do budynku nr 3) w dniu 28 maja br. na potrzeby organizacji festynu 
„Święto Kwitnących Azalii”, 

 odpowiedziałem na wniosek mieszkańców posesji nr 5 w Czyżówku dot. zamontowania 
tablicy informacyjnej o lokalizacji posesji nr 5 w Czyżówku (o tym temacie poinformowany 
został Sołtys Czyżówka celem rozważenia zakupu w ramach Funduszu Sołeckiego), 
postawienie znaku zakazu postoju (poinformowałem o zapisach ustawy Prawa o ruchu 
drogowym) oraz zamontowanie lustra przy drodze powiatowej (wniosek został przesłany do 
Powiatu Żagańskiego i w dniu 20 maja wpłynęła odpowiedź, że lustro zostanie 
zamontowane), 



4 
 

 
 

 przesłałem do Starosty Żagańskiego uchwałę nr 13/7/XXI/16 Rady Miejskiej w Iłowej z 
dnia 13 kwietnia 2016 r. w sprawie utworzenia Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu 
Żagańskiego, 

 w dniu 10 maja wpłynął projekt Statutu Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu 
Żagańskiego. Po analizie jego treści projekt został przesłany do Starostwa z naniesionymi 
uwagami, 

 ZGKiM w ramach umów wykonał remont odcinka kanalizacji burzowej przy ul. Syrokomli 
oraz remonty dróg gminnych gruntowych w Czernej, w Iłowej ul. Traugutta (przy 
budynkach 23, 24 i 26), ul. Spacerowej, odcinka drogi od ul. Piaskowej w kierunku garaży, 
ul. Ogrodowej (przy „Mostku Miłości”), drogi z Janowa w kierunku do Mirostowic, 

 w ramach umowy podpisanej z Zakładem Usługowym „Woddan” z Iłowej wykonany został 
remont przepustu znajdującego się w granicach rowu stanowiącego własność Gminy Iłowa 
(działka nr 137) w Iłowej, 

 w ramach umowy podpisanej z Zakładem Usług Rolno-Budowalnych  z Konina 
Żagańskiego wykonany został remont drogi gruntowej z Konina Żagańskiego do Jankowej 
Żagańskiej,   

 wykonane zostały przez ZGKiM w Iłowej remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznych na 
drogach gminnych, 

 w ramach umowy zostały usunięte suche konary wzdłuż drogi gminnej przy ul. Azaliowej, 

 w ramach Funduszu Sołeckiego Sołectwa Konin Żagański zakupione zostały cztery ławki z 
przeznaczeniem do montażu na terenie wsi Konin Żagański, 

 wydano 3 decyzje zezwalające na usunięcie drzew, 

 otrzymano 2 decyzje ze Starostwa zezwalającą na usunięcie drzew rosnących: 
- na działce nr 1086, obręb Iłowa, droga gminna 101106F, ul. Konopnickiej, 6 dębów 
szypułkowych i 1 jesion wyniosły, 
- na działce nr 741, obręb Iłowa, droga gminna nr 101103F, ul. W. Pluty, 1 dąb szypułkowy 

 wydano 5 decyzji o warunkach zabudowy,  

 1 decyzję zmieniającą warunki zabudowy,  

 2 decyzje o przeniesieniu decyzji o warunkach zabudowy,  

 23 zaświadczenia o przeznaczeniu działek w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego 

 2 decyzje  o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, 

 wszczęto dwa postępowania administracyjne z wniosku Gminy Iłowa  w sprawie ustalenia 
warunków zabudowy dla inwestycji polegającej na: 
- budowie oświetlenia drogowego przy ul. Pałacowej, 
- wykonaniu termomodernizacji budynku socjalno-administracyjnego położonego na 
stadionie miejskim w Iłowej wraz  wymianą stolarki okiennej i drzwiowej i  
zamontowaniem paneli fotowoltaicznych,   

 zakończono procedurę postępowania przetargowego w sprawie „Przebudowy infrastruktury 
drogowej w Gminie Iłowa – etap I w miejscowości Iłowa w ramach „Programu rozwoju 
gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 – 2019”. Najkorzystniejszą 
ofertę przedstawiła firma  Przedsiębiorstwo Robót Drogowych Sp. z o.o. Jałowiec 56, 59-
800 Lubań za kwotę 1.776.187,45 zł brutto i okresem gwarancji 48 miesięcy, 

 wydano decyzję na przebudowę odcinka sieci wodociągowej przy remizie OSP w 
Borowem, 

 uzgodniono projekt zagospodarowania terenu w sprawie budowy drogi łączącej drogę 
gminną  dz. nr 341/24 z drogą wojewódzką nr 296, 

 dokonano odbioru robót związanych z wykonaniem obelisku poświęconego Sybirakom, 
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 04 maja br. podpisano umowę na opracowanie  audytu energetycznego wraz z Programem 
Funkcjonalno-użytkowym dla zadania: „Termomodernizacja budynku socjalno-biurowego 
na stadionie miejskim w Iłowej w systemie zaprojektuj i wybuduj”, 

 05 maja br. podpisano umowę  z Przedsiębiorstwem Robót Drogowych Sp. z o.o. Jałowiec 
56, 59-800 Lubań w sprawie „Przebudowy infrastruktury drogowej w Gminie Iłowa – etap I 
w miejscowości Iłowa w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 
drogowej na lata 2016 – 2019”,  

 06 maja br. Dokonano przeglądu gwarancyjnego wyremontowanej świetlicy wiejskiej w 
Szczepanowie, 

 06 maja wydano decyzję dla Wspólnoty Mieszkaniowej przy Pl. Wolności 12  w Iłowej na 
zajęcia pasa drogowego (chodnika) celem ustawienia rusztowania na czas remontu dachu 
budynku mieszkalnego nr 12, 

 09 maja br. podpisano umowę na odmulenie rowu na odcinku 600 m na działce nr 677 w 
Koninie Żag. Koszt wykonania 3.000,00 zł brutto. Termin wykonania do 31 maja br., 

 11 maja br. podpisano umowę na wykonanie kontroli okresowej stanu zbiornika 
retencyjnego z jazem żelbetowym na rzece Czernej Małej w Klikowie, 

 11 maja br. przekazano wykonawcom protokolarnie plac budowy inwestycji pn. 
„Przebudowa infrastruktury drogowej w Gminie Iłowa – etap I w miejscowości Iłowa w 
ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 – 
2019”, 

 12 maja br. wydano decyzję na budowę zjazdu z drogi gminnej na posesję nr 4 w Borowem, 

 12 maja br. wydano decyzję na lokalizację projektowanego przyłącza kablowego nn dla 
zasilania budynku jednorodzinnego w m. Szczepanów,   

 23 maja br. dokonano przeglądu gwarancyjnego dróg wykonanych w ramach zadania 
inwestycyjnego pn.: „Kompleksowy  program poprawy bezpieczeństwa na drogach 
gminnych przez przebudowę nawierzchni i montaż urządzeń poprawiających 
bezpieczeństwo”  –   etap II w miejscowościach :  Czyżówek, Szczepanów, Jankowa 
Żagańska, Konin Żagański,   Borowe, Czerna , Iłowa” i etap III w miejscowościach:  
Czerna, Klików, Czyżówek, Szczepanów, Konin Żagański, Borowe, Kowalice, Wilkowisko, 
Żaganiec, Jankowa Żagańska, Iłowa”, 

 przygotowania umowy na dodatkowe naprawy na placach zabaw, 

 wystosowano pismo do właściciela nieruchomości w Koninie Żagańskim w sprawie 
przywrócenia wody w stawie oraz w sprawie uporządkowania nieruchomości po pożarze, 

 wystosowano pismo do właściciela nieruchomości położonej przy skrzyżowaniu ul. 
Kolejowej i Żeromskiego (rejon skweru przy sklepie Spaar) w sprawie estetyki otoczenia ze 
szczególnym uwzględnieniem zieleni, 

 wystąpiono w wnioskiem do Lubuskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych o 
wydanie opinii w sprawie montażu przystani kajakowej na terenie Parku Dworskiego, 

 wystosowano pismo do PKP w sprawie propozycji uporządkowania terenów przylegających 
do dworca kolejowego w Iłowej, 

 wystosowano pismo do ZDW w Zielonej Górze w sprawie koszenia poboczy drogi ul. 
Kolejowej, 

 wystosowano pismo do ZDW w Zielonej Górze w sprawie zastoiska wody tworzącego się w 
rejonie apteki przy ul. Żagańskiej-Plac Wolności, 

 wystosowano pismo do ZDW w Zielonej Górze w sprawie nieodpłatnego pozyskania 
drewna pochodzącego z wycinki drzew w związku z przebudową ul. Żagańskiej w Iłowej, 

 opracowano projekt Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Iłowa ro roku 2020,  

 odbyła się wizja lokalna zorganizowana przez Starostwo Powiatowe w Żaganiu w związku z 
tworzącym się zastoiskiem wód opadowych w Jankowej Żagańskiej w rejonie sklepu 
spożywczego, 

 udzielono odpowiedzi na pytania z Zebrania Wiejskiego w Borowym, 
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 wniesiono sprzeciw do zmiany Funduszu Sołeckiego w Czyżówku, 

 przygotowano materiały niezbędne do przeprowadzenia kontroli NIK, 

 przygotowano i przeprowadzono przetarg nieograniczony na Odbiór odpadów komunalnych 
z terenu Gminy Iłowa, 

 dokonano rozeznania cenowego montażu dwóch lamp oświetlenia ulicznego w 
Szczepanowie, 

 zgłoszono w Komisariacie Policji w Iłowej kradzież i uszkodzenie kamer w Parku 
Dworskim w Iłowej, 

 dokonano oceny wniosków złożonych w ramach inicjatywy lokalnej, przygotowano 
projektu umów o dofinansowania zadań, 

 17 maja 2016 roku Zarząd Województwa Lubuskiego zatwierdził listę rankingową operacji 
typu „Budowa lub modernizacja dróg lokalnych ”  w ramach programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020.  Zostały zakwalifikowane do dofinansowania wszystkie trzy 
wnioski złożone przez Gminę Iłowa : 
1. Modernizację ul. Pułaskiego w Iłowej – przebudowę nawierzchni (nowa asfaltowa – 435 
m), przebudowę chodników wraz z chodnikami na terenie zieleni (polbruk), wymianę 
krawężników, wydzielenie miejsc parkingowych dla autobusów przy Szkole Podstawowej, 
‚mała architektura’ (nowe ławki 36 szt., kosze na nieczystości), wymianę kanalizacji 
odwodnieniowej.    
Szacowania kwota inwestycji to 1 mln 058 tys. zł. Kwota dofinansowania to 491 tys.837 zł.  
2. Modernizację ul. Batorego w Iłowej - polegającą na przebudowie nawierzchni drogi -156 
m (nowa asfaltowa) wraz z chodnikami (polbruk) i odwodnieniem, wymiana krawężników, 
wymiana kanalizacji odwodnieniowej. 
Szacowania kwota inwestycji to 322 tys. 123 zł. Kwota dofinansowania to 204 tys. 967 zł.  
3. Modernizację Placu Wolności w Iłowej - polegającą na przebudowie nawierzchni drogi – 
281 m wraz z chodnikami (przebudowa kostki bazaltowej na granitową, przebudowa 
chodników (kostka granitowa i płyty granitowe wewnątrz chodników, wymiana 
krawężników),  wykonanie nowego oświetlenia ulicznego, wymiana kanalizacji deszczowej. 
Szacowana kwota inwestycji to 1 mln 167 tys. zł. Kwota dofinansowania to 620 tys. 232 zł. 
Realizacja powyższych  zadań zaplanowana jest na rok 2017. 
Podpisanie umowy na dofinansowanie inwestycji w Gminie Iłowa nastąpi 25 maja 2016 
roku. 

 dzisiaj do Urzędu Miejskiego w Iłowej wpłynęło pismo podpisane przez Prezesa 
Stowarzyszenia Bory Dolnośląskie, w którym to informuje mnie o tym, że wycofuje się z 
pomysłu utworzenia zespołu szkolno – przedszkolnego w Szczepanowie. Powołuje się na 
dogłębną analizę demograficzną oraz stan techniczny budynku. 

 
Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny. 

Ad. II pkt 2 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Artur Mutwil – Radny 

1) Do Pana Burmistrza jako gospodarza tego miasta –  została rozpoczęta przebudowa ulicy 
Żagańskiej, ruch przez miasto jest utrudniony, zarówno dla naszych mieszkańców, jak i 
ludzi, którzy przejeżdżają przez nasze miasto. Ja kilka razy postulowałem o to, żeby 
postawić znak zakazu wjazdu pojazdom ciężarowym powyżej 3,5 t na ulicę Ogrodową. 
Dzisiaj wyjeżdżając na sesję zauważyłem, że przejechały tam dwa potężne TIR-y, niedługo 
nie będziemy mieli mostku na ulicy Ogrodowej i zaczną się nowe problemy, więc można by 
było w takim trybie bardzo szybkim postawić znak, żeby nie dewastować tego co ma nam 
służyć jeszcze latami przypuszczam, bo nie będziemy chyba remontować drogi tak szybko 
na ulicy Ogrodowej. Więc można by było przyśpieszyć ten temat. 

http://ilowa.pl/wp-content/uploads/2015/12/pulaskiego_git-29-12-2015.jpg
http://ilowa.pl/wp-content/uploads/2015/12/batorego.png
http://ilowa.pl/wp-content/uploads/2015/12/plac-wolnosci.png
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2) Większość ludzi, którzy mieszkają w naszym mieście korzysta w tej chwili z drogi na Konin 
Żagański w celu ominięcia korków, które mamy jadąc w stronę Żagania, a droga na Konin 
Żagański wygląda tragicznie, szczególnie pobocze, którego praktycznie nie ma, można 
urwać koło, pogiąć podwozie. W związku z tym może wspólnie z Powiatem w trosce o 
naszych mieszkańców zasypalibyśmy chociaż te największe dziury, bo nie idzie się 
wyminąć nawet. Myślę, że jest to taka bardzo pilna sprawa . 

3) Rozmawialiśmy też kiedyś o drodze między rowem a ogrodzeniem Pana Pudełka, ta droga 
również wychodzi na Dolanowie, ona jest do 2/3 wyasfaltowana, jest to „Schetynówka” 
można by było też zrobić tą drogę alternatywną dla mieszkańców, żeby szybciej 
przejeżdżać, przemieszczać się. 

4) Kolejna sprawa, którą kiedyś poruszaliśmy, to jest kładka na Dolanowie (przejście z ulicy 
Żagańskiej na ulicę Żaków) tam jest taka Kładna, która jest, a nie ma jej na mapach, nie 
wiadomo do kogo należy, ja jestem radnym z tego rejonu i mieszkańcy mnie proszą, żeby 
coś zrobić, żeby mogli z tej kładki korzystać.  

Pan Piotr Szymczak – Radny 

Pan Mutwil zauważa tragiczny stan drogi pomiędzy Iłową a Koninem w związku ze zwiększonym 
ruchem. Ponad rok temu zgłaszaliśmy drogę Szczepanów – Jankowa sądzę, że ruch tam jest na 
podobnym poziomie, może większym dlatego przy okazji jeśli Burmistrz będzie występować do 
Powiatu prosiłbym, żeby o tej drodze przypomnieć, bo do tej pory żadna służba z Powiatu tam się 
nie pojawiła, żeby chociaż trochę wyrównać teren. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 

Panie Burmistrzu na prośbę zmotoryzowanych mieszkańców robiących zakupy w sklepie 
Biedronka wnioskuję o wystąpienie do Zarządu Dróg Wojewódzkich o ustawienie znaku uwaga na 
drogę z pierwszeństwem przejazdu przy skrzyżowaniu ulicy Żagańskiej z drogą biegnącą do ulicy 
Spacerowej między stacją paliw a Biedronką, ponieważ może tam dojść do wypadku.  

Pan Zygmunt Krasuski – Przewodniczący Rady Seniorów 

1) Chciałbym się zapytać Pana Burmistrza dlaczego emeryci, renciści, kombatanci, Sybiracy 
pozbawieni zostali lokalu przy Placu Wolności.  

2) Sprawa dostępu do Ośrodka Pomocy Społecznej dla osób starszych, czy nie ma w Iłowej 
lokalu, gdzie urzędnicy pierwszego kontaktu z ludźmi starszymi mogliby urzędować na 
parterze, a księgowość i reszta niech urzęduje na piętrze. Czy nie ma takiej możliwości w 
Iłowej, żeby to zorganizować, żeby dla tych ludzi jakoś pomóc.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny 

Chciałbym nawiązać do wypowiedzi radnego Szymczaka, który zwrócić nam uwagę na tragiczny 
stan drogi Szczepanów – Jankowa, a również droga Szczepanów – Konin jest w podobnym stanie, 
to jest ta sama droga, warto by zastanowić się, czy jesteśmy w stanie wymóc remont całego 
odcinka.   

Ad. II pkt 3 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  
Nie zostały zgłoszone. 
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Ad. II pkt 4 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Żagańskiego 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że projekt uchwały zostaje 
przedłożony w związku z podjętą intencyjną  Uchwałą Nr 73/7/XIV/15 z dnia 28 października 2015 
roku w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej dla powiatu żagańskiego w 
2016 roku na realizację zadania inwestycyjnego oraz w związku z zamieszczeniem w uchwale 
budżetowej na rok 2016 zadania majątkowego pn.” Dotacja celowa na pomoc finansową dla 
powiatu żagańskiego – wykonanie zadania pn. „ Przebudowa drogi powiatowej nr 1071 F wraz z 
budową kładki pieszo - rowerowej nad rzeką Brzeźnica.” 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

2) zmian uchwały budżetowej na rok 2016 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że zmniejszenie planu wydatków 
w dziale 600 rozdział 60016 § 4270 o kwotę 10.000 zł dotyczy remontu  dróg gminnych i 
przeznaczone zostaje na zwiększenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90003 § 4210 również 
o kwotę 10.000 zł z przeznaczeniem na zakup koszy. 
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 750 rozdział 75023 § 6050 o kwotę 20.300 zł dotyczy 
monitoringu Urzędu Miejskiego  z przeznaczeniem na założenie monitoringu na Placu Wolności, w 
związku z tym zostaje zwiększony  plan wydatków w dziale 754 rozdział 75495 § 6050 również  
kwotę 20.300 zł.   
Zmiany w ramach  działu 900 rozdział 90001 dotyczą modernizacji monitoringu i sterowania 
oczyszczalni ścieków tj. z wydatków inwestycyjnych jednostek budżetowych -  § 6050 zostają 
zmienione na dotację celową na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji samorządowego 
zakładu budżetowego - § 6210, niniejsza zmiana dokonywana jest na wniosek Kierownika ZGKiM. 
Zwiększenie planu wydatków w dziale 926 rozdział 92601§ 6050  o kwotę 6.500 zł wiąże się z  
wprowadzeniem do budżetu zadania dotyczącego opracowania audytu energetycznego wraz z 
Programem Funkcjonalno - Użytkowym dla zadania  „Termomodernizacja budynku socjalno-
biurowego na stadionie miejskim w Iłowej w systemie zaprojektuj i wybuduj”. 
Na zwiększenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90015 § 6050 o kwotę 2.588 zł składa się 
zwiększenie planu  o kwotę 3.603 zł  związane z montażem lampy przy ul Traugutta oraz 
zmniejszenie planu wydatków  w wyżej wymienionej klasyfikacji o kwotę 1.015 zł, które dotyczy 
rozbudowy oświetlenia ulicznego w sołectwie Szczepanów.  
Zmniejszenie o kwotę 1.015 zł wynika ze zmiany przez zebranie wiejskie przeznaczenia Funduszu 
Sołeckiego w Sołectwie Szczepanów tj. na doposażenie świetlicy wiejskiej ( dział 921 rozdział 
92109 § 4210 ). 
Natomiast montaż lampy przy ul. Traugutta zamyka się kwotą 4.998 zł przez przesunięcie kwoty 
1.395 zł z zadania dotyczącego budowy solarnego oświetlenia ulicznego w tej samej klasyfikacji 
budżetowej tj. dział 900 rozdział 90015 § 6050.  
Dalsze  zwiększenie planu wydatków w dziale 921 rozdział 92109§ 4210 o kwotę 2.674 zł 
obejmuje zwiększenie planu wydatków o kwotę 1.974 zł związane z zakupem stołu i ławek do 
świetlicy wiejskiej w Jankowej, który to wydatek miał być sfinansowany z tytułu wpłaty za 
uszkodzone mienie nie został zrealizowany w 2015 roku i zasilił wolne środki budżetu w 2016 
roku. 
Ponadto kwota 2.674 zł obejmuje zwiększenie planu wydatków w Gminnym Centrum Kultury i 
Sportu o kwotę 500 zł w związku z wpłatą darowizny na majowy piknik sportowy w kwocie 500 zł 
( dział 921 rozdział 92109 § 0960 ). 
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Pozostałe zwiększenie o kwotę 200 zł dotyczy Funduszu Sołeckiego w Sołectwie Czyżówek i 
związane jest ze zwiększeniem planu na doposażenie świetlicy wiejskiej w Czyżówku, inne zmiany 
w ramach Funduszu Sołeckiego dokonane przez zebranie wiejskie to zmniejszenie planu wydatków 
w dziale 921 rozdział 92105 § 4300 o kwotę 1.000 zł  dotyczące poszerzenia form spędzania 
wolnego czasu i zwiększenie planu wydatków o kwotę 800 zł w dziale 900 rozdział 90095 § 4210 z 
przeznaczeniem na zakup tabliczek z numeracją posesji na terenie sołectwa. 
W ramach zmian w  Funduszu Sołeckim Sołectwa Borowe  przez zebranie wiejskie zostaje 
zmniejszony plan wydatków w dziale 900 rozdział 90003§ 4300 o kwotę 200 zł związany z 
wywozem odpadów z terenu sołectwa oraz o kwotę 2.800 zł w dziale 900 rozdział 90004 §§ 
4110,4170 związany z utrzymaniem zieleni na terenie sołectwa, powyższe zmniejszenia zostały 
przeznaczone na zwiększenie planu wydatków w dziale 010 rozdział 01008 § 4300 o kwotę 2.000 
zł, który dotyczy czyszczenia rowów melioracyjnych oraz zwiększenie planu w dziale 900 rozdział 
90015 § 4300  o kwotę 1.000 zł z przeznaczeniem na montaż lampy. 
Wpłaty z tytułu opłat za uczestnictwo w Uniwersytecie Trzeciego Wieku w kwocie 3.100 zł (dział 
921 rozdział 92109 § 0690) przeznaczone zostają na zwiększenie planu wydatków Gminnego 
Centrum Kultury i Sportu z o kwotę 3.100 zł przeznaczeniem na pokrycie wydatków związanych z 
funkcjonowaniem uniwersytetu (dział 921 rozdział 92109 § 4300).  
Zwiększenie planu wydatków w dziale 710 rozdział 71012 § 4300 o kwotę 6.027 zł dotyczy 
zadania związanego z  rozgraniczeniem nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym nr 750, 
którego niezrealizowana kwota nie wygasła z upływem roku 2015, a  ostateczny termin dokonania 
wydatku, do którego przedmiotowy wydatek nie został zrealizowany był określony na dzień 29 
lutego 2016 roku. 
Różnica między zmniejszeniem planu dochodów i zwiększeniem planu wydatków równa się 
kwocie - 422.283 zł, która jest wynikiem zmniejszenia planu dochodów w dziale 700 rozdział 
70005 § 0770 o kwotę 250.000 zł z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa 
użytkowania wieczystego nieruchomości, które znalazło swoje pokrycie w zmniejszeniu  
rozchodów z tytułu spłaty kredytów o kwotę 250.000 zł w związku z tym, że  kredyt, którego 
pierwotny termin zapadalności określony był na rok 2016 został spłacony w 2015 roku oraz 
zmniejszenia dochodów z tytułu subwencji oświatowej o kwotę 170.309 zł w związku z 
określeniem przez Ministra Edukacji Narodowej pismem z dnia 22 marca 2016 roku znak DWST-
WSST.356.2811.2016.CKW planu ostatecznej kwoty subwencji w wysokości 5.300.125 zł na rok 
2016, a także zwiększenia planu wydatków o kwotę 1.974zł  (o której mowa w pkt.6). Powyższe 
zmniejszenie planu dochodów i zwiększenie planu wydatków znajduje swoje pokrycie w 
zwiększeniu przychodów  o kwotę 172.283 zł z tytułu wolnych środków jako nadwyżki środków 
pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat 
ubiegłych. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3) zmian uchwały budżetowej na rok 2016 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy –  poinformowała, że zostaje zwiększony  plan 
wydatków w dziale 754  rozdział 75405 § 6170 o kwotę 8.556 zł  mający na celu wpłatę środków 
finansowych  na fundusz celowy policji na dofinansowanie zakupu samochodu osobowego 
małolitrażowego w wersji oznakowanej z przeznaczeniem dla Komisariatu Policji w Iłowej. 
Niniejszy projekt zostaje przedłożony w związku ze złożonym wnioskiem przez Komendanta 
Powiatowego Policji w Żaganiu.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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4) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowa na lata 2016 – 2030 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – dane w Wieloletniej Prognozie Finansowej na rok 
2016 odzwierciedlają wielkości, które są w ostatniej zmianie w uchwale budżetowej. Lata 2017 – 
2018 również się zmieniły w związku z tym, że do Wieloletniej Prognozie Finansowej dołączone 
jest zestawienie przedsięwzięć, które mają być realizowane. W tym roku na te przedsięwzięcia idzie 
kwota tylko 45 tys. zł odnośnie tzw. „Schetynówek”, natomiast w roku 2017 są zaplanowane 
główne wydatki związane z inwestycją, która ma być realizowana w 2017 roku przy współudziale 
środków unijnych w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Jeżeli chodzi o 
przedsięwzięcia, które są załączone w załączniku Nr 2 to mamy modernizację Placu Wolności, 
ulicy Batorego i ulicy Pułaskiego. Oprócz tego włączone są wydatki bieżące dotyczące 
popularyzacji i promowania ekologicznych zachowań w zakresie transportu i popularyzacji ruchu 
rowerowego i korzystania z publicznych środków transportu.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

5) o zmianie uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z cmentarza komunalnego w 
Iłowej 

Pani Małgorzata Ślebioda – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej – Szanowni 
Państwo na początku chciałam zgłosić autopoprawkę w § 1 pkt 1 obecnie jest zapis „28 lutego”, a 
powinno być „do końca lutego” i w § 3 powinno być „Uchwała”. W dniu 22.03.2016r. Kierownik 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej wystąpił do Burmistrza Iłowej z 
inicjatywą zmiany regulaminu cmentarza komunalnego, który reguluje niniejsza uchwała. 
Powyższą zmianę uzasadniono tym, iż będzie to dostosowanie godzin otwarcia cmentarza 
komunalnego w Iłowej do potrzeb mieszkańców oraz osób pragnących odwiedzić cmentarz w 
godzinach wieczornych. Ponadto w miesiącu marcu dzień jest coraz dłuższy, a oświetlenie 
naturalne na tyle dobre, że można wydłużyć godziny otwarcia cmentarza. Zmiana regulaminu nie 
pociągnie za sobą żadnych skutków finansowych. Burmistrz Iłowej postanowił wystąpić do Rady 
Miejskiej w Iłowej o zmianę uchwały w sprawie zasad i trybu korzystania z cmentarza 
komunalnego w Iłowej. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 17.05.2016 r. – 24.05.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Burmistrza Iłowej 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – w dniu 13 kwietnia 2016 roku 

wpłynęła do Rady Miejskiej w Iłowej skarga Pana Pawła Zabilskiego z dnia 6 kwietnia 2016 r. 

złożona na ręce Starosty Żagańskiego na działalność Burmistrza Iłowej, którą według właściwości 

Starosta przesłał do Rady Miejskiej w Iłowej jako organu właściwego do rozpatrzenia złożonej 

skargi.  

Natomiast w dniu 18 kwietnia 2016 r. Wojewoda Lubuski przekazał skargę Pana Pawła Zabilskiego 

(tej samej identycznej treści) na działalność Burmistrza Iłowej. W związku z tym skarga przekazana 

przez Wojewodę Lubuskiego będzie rozpatrzona łącznie ze skargą przekazaną przez Starostę 

Żagańskiego. Ponieważ organem właściwym do rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Iłowej jest Rada Miejska, która swoje uprawnienia w tym zakresie wykonuje przy pomocy Komisji 

Rewizyjnej dlatego też został przygotowany projekt tej uchwały. Komisja Rewizyjna oczywiście po 

podjęciu przez Radę uchwały przeprowadzi postępowanie wyjaśniające.  
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Jednocześnie umieściliśmy zapis wydłużający termin załatwienia skargi wynikający z Kodeksu 

postępowania administracyjnego w związku z jej skomplikowanym charakterem. Mając powyższe 

na uwadze podjęcie uchwały jest zasadne. Treść skargi dokładnie była omówiona na posiedzeniach 

wszystkich komisji.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

7) utworzenia Zespołu Szkół w Iłowej 

Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych –  Zespół 
Szkół w Iłowej tworzony jest na podstawie 62 ustawy z dnia 7 września 1991 roku o systemie 
oświaty w skład którego wchodzą: Szkoła Podstawowa im. Lotników Alianckich w Iłowej, ul. 
Piaskowa 2, Gimnazjum im. Jana Pawła II w Iłowej, ul. Piaskowa 2a. 
Warunki i procedura utworzenia Zespołu Szkół w Iłowej: 
1. szkoły, które wejdą w Zespół muszą być różnego typu, 
2. szkoły muszą być prowadzone przez ten sam organ prowadzący, 
3. połączenie szkoły podstawowej i gimnazjum w Zespół Szkół wymaga pozytywnej opinii 
Lubuskiego Kuratora Oświaty, 
4. projekt aktu założycielskiego Zespołu Szkół wymaga zaopiniowania przez rady pedagogiczne 
szkół wchodzących w skład zespołu, 
5. opinia rady pedagogicznej zostaje wyrażona w formie uchwały, 
6. opinie rad pedagogicznych nie są wiążące dla organu prowadzącego, 
7. kompetencje w sprawie utworzenia Zespołu posiada organ stanowiący gminy – Rada Miejska w 
Iłowej, 
8. organ tworzący Zespół Szkół nadaje temu Zespołowi statut (tylko pierwszy), natomiast zmiany 
statutu lub uchwalenie nowego dokonuje się w trybie art. 42 ust. 1 ustawy o systemie oświaty, 
9. połączenie nie narusza odrębności rad pedagogicznych, rad rodziców, rad szkół, samorządów 
uczniowskich poszczególnych szkół, o ile statut zespołu nie stanowi inaczej, 
10. Zespołem Szkół zarządza i kieruje jeden dyrektor wybrany w drodze konkursu, dyrektor 
Zespołu jest dyrektorem szkoły w rozumieniu art. 62 ust. 2 ustawy o systemie oświaty. 

06 kwietnia 2016 r. zgodnie z art. 62 ust. 3 ustawy o systemie oświaty zwrócono się do rad 
pedagogicznych szkół mających wejść w skład Zespołu o zaopiniowanie Aktu Założycielskiego 
Zespołu Szkół w Iłowej. Rady pedagogiczne zaopiniowały Akt Założycielski Zespołu Szkół w 
Iłowej następująco: 
1. Szkoła Podstawowa im. Lotników Alianckich w Iłowej - opinia pozytywna z dnia 14 kwietnia 
2016 r.  
2. Gimnazjum im. Jana Pawła II w Iłowej - opinia negatywna z dnia 14 kwietnia 2016 r. 

Lubuski Kurator Oświaty w Gorzowie Wielkopolskim postanowieniem z dnia 11 maja 2016 r. 
wyraził pozytywną opinię w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Iłowej. 

Nadmienić należy, że w dniu 06 kwietnia 2016 roku poproszono o wyrażenie opinii w sprawie 
projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Iłowej organizacje związkowe: 

1. FORUM Związków Zawodowych w Zielonej Górze; 

2. NSZZ SOLIDARNOŚĆ Zarząd Regionu w Zielonej Górze; 

3. Radę OPZZ Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze. 

W ustawowym terminie opinię otrzymano od: 

1. NSZZ SOLIDARNOŚĆ Zarząd Regionu w Zielonej Górze- w dniu 29 kwietnia 2016 r. – opinia 
pozytywna, 

2. Rada OPZZ Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze – w dniu 02 maja 2016 r. – opinia 
pozytywna, 



12 
 

 
 

3. FORUM Związków Zawodowych w Zielonej Górze – zrezygnowało z wyrażenia opinii. 

Za utworzeniem Zespołu Szkół w Iłowej przemawiają następujące argumenty: 

1. Obniżenie kosztów ogólnego zarządu (administrowania) poszczególnymi szkołami wchodzącymi 
w skład zespołu, które będą działać pod kierownictwem jednego dyrektora i ze wspólną 
administracją i obsługą. Szkoła podstawowa i gimnazjum funkcjonować będą w jednym budynku. 
Utworzenie Zespołu Szkół stworzy lepsze warunki do racjonalnego zarządzania wspólnym 
obiektem poprzez zorganizowanie wspólnej obsługi oraz zapewnienie jednolitego kierownictwa. 

2. Względy merytoryczne – łatwiejsze staje się zapewnienie możliwości korzystania z bazy 
dydaktycznej, którą szkoły publiczne muszą posiadać i udostępniać zgodnie z art. 67 ustawy, a 
także zapewnienie kadry pedagogicznej, którą łatwiej jest zatrudnić w zespole, niż polecać 
niepełnego wymiaru zajęć w innej szkole. 

3. Utworzenie Zespołu to także szansa na możliwości organizowania doraźnych zastępstw przez 
nauczycieli z wymaganymi kwalifikacjami, co nie powoduje przerw w realizacji podstaw 
programowych, nie powoduje też konieczności poszukiwania dodatkowej kadry na zastępstwo 
podczas dłuższej nieobecności konkretnego nauczyciela. 

4. Udostępnianie bazy i korzystanie z pomieszczeń, których gospodarzem jest dyrektor jednej ze 
szkół, wymaga zabiegów organizacyjnych (porozumienia, wzajemne zobowiązania), które są 
zbędne w Zespole Szkół. 

5. Organizowanie wspólnych rad szkoleniowych i wspólnych uroczystości szkolnych. 

6. Integracja nauczycieli, uzyskania poczucia jedności i większej odpowiedzialności za uczniów. 
Tworząc Zespół przełamiemy niekorzystny podział nauczycieli zgrupowanych w dwóch 
mniejszych zespołach. 

7.  Efektywniejsze kształtowanie długofalowej polityki kadrowej. Jeden pracodawca dla nauczycieli 
i pracowników obsługi zatrudnionych w szkole podstawowej i gimnazjum pozwoli na efektywne 
wykorzystanie kwalifikacji kadry pedagogicznej, a także w konsekwencji do osiągania przez 
nauczycieli wymaganego przez art. 30 Karty Nauczyciela – średniego wynagrodzenia. Zespół daje 
możliwość zatrudnienia nauczyciela na różnych szczeblach edukacji, na podstawie jednej umowy, 
co pozwala osiągnąć w/w średnie wynagrodzenia. Efektywniejsze kształtowanie długofalowej 
polityki kadrowej, nie jest bez znaczenia dla poprawy wyników pracy dydaktyczno-wychowawczej  
w szkołach. W Zespole łatwiej również prowadzić politykę kadrową pracowników obsługi i 
administracyjnych. 

8. Efektywniejsze wykorzystanie pomocy dydaktycznych oraz sprzętu technicznego. 

9. Koordynowanie całokształtu przedsięwzięć związanych z bazą sportowo-rekreacyjną. 

10. Usprawnienie obsługi i konserwacji budynków szkolnych wraz z infrastrukturą. 

11. Połączenie szkół w Zespół stworzy możliwość utworzenia szkoły o jednolitym systemie 
wychowawczym oraz umożliwi monitorowanie rozwoju uczniów. Do szkół będą uczęszczały dzieci 
w różnym wieku z tej samej rodziny, co umożliwi nauczycielom jak i dyrekcji bliższe poznanie 
sytuacji rodzinnej podopiecznych oraz w znacznym stopniu usprawni współpracę  między szkołą a 
domem rodzinnym uczniów, a tym samym przyczyni się do tego, że dzieci pochodzące z tej samej 
rodziny będą miały bieżący kontakt, braterską opiekę i pomoc. 

Statuty szkół w zasadzie zachowają moc obowiązującą, mimo nadania Zespołowi odrębnego 
statutu. Jeśli jednak statut Zespołu reguluje kwestie odmienne niż statut szkoły, postanowienia 
statutu szkoły tracą w tym zakresie moc.  

Stosownie do art. 62 ust. 2 ustawy dyrektor Zespołu jest jednocześnie dyrektorem szkoły 
wchodzącej w skład Zespołu. Mając na uwadze powyższe Zespołem zarządza i kieruje jeden 
dyrektor, wybrany w drodze konkursu. 

 



13 
 

 
 

Kadencja dyrektora Szkoły Podstawowej im. Lotników Alianckich w Iłowej oraz dyrektora 
Gimnazjum im. Jana Pawła II w Iłowej upływa z dniem 31 sierpnia 2016r. 

Przedstawiona propozycja połączenia w zespół szkoły podstawowej i gimnazjum jest wynikiem 
wspólnej bazy lokalowej i ma na celu usprawnienie funkcjonowania i zarządzania w/w szkołami. 

Do projektu uchwały został załączony akt założycielski. Zgodnie z projektem aktu założycielskiego 
siedziba Zespołu Szkół mieścić się będzie w Iłowej, ul. Piaskowa 2-2a, a szkoły zachowują 
wcześniej ustalony obwód szkolny. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały uważam za zasadne. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych  
za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych 
przeciw – 1 (M. Jakubowicz) 
wstrzymujących się – 3 (K. Burnat, E. Lesiak, P. Szymczak) 
 
Ad. II pkt 5 
Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  
za przyjęciem protokołu głosowało – 14 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (K. Burnat) 

Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz  
Pierwsza interpelacja dotycząca organizacji objazdu ze względu na inwestycję na drodze 296 – 
jeszcze przed rozstrzygnięciem przetargu rozmawialiśmy wstępnie z Zarządem Dróg 
Wojewódzkich o takiej możliwości, ale na chwilę obecną nie jestem w stanie odpowiedzieć, czy to 
zostało uwzględnione ostatecznie w projekcie organizacji ruchu na terenie Gminy Iłowa, bo tego 
nie sprawdziliśmy. Biorąc pod uwagę to, że sygnalizacja świetlna zorganizowana na potrzeby tej 
inwestycji w tym miejscu na tak długim odcinku powoduje rozgoryczenie wielu kierowców, być 
może jest to słuszne rozwiązanie, żeby ten ruch bardziej usprawnić kierując go na drogę gminną, 
które sugeruje pan radny, aczkolwiek musimy wziąć pod uwagę, że jest to odcinek na 1/3 długości 
jest gruntowy i nie wiadomo jak on by się zachowywał pod wpływem takiego natężenia ruchu  w 
tamtym miejscu. Nie ma takiej gwarancji, że ta droga za chwilę nie zostanie rozjechana, a co za tym 
idzie być może nawet nieprzejezdna. Wszystko zależy od warunków atmosferycznych, które będą 
panowały w najbliższym czasie, ale oczywiście zwrócimy się z taką sugestią oficjalnie na piśmie w 
celu rozważenia tego objazdu właśnie w tamtym miejscu. 

Jeśli chodzi o uwagi dotyczące poboczy na drogach powiatowych, już nie raz  mieliśmy okazję na 
ten temat rozmawiać, dlatego połączę te interpelacje Państwa w jedną całość. Jeśli chodzi o uwagę 
pana radnego Piotra Szymczaka oraz pana Mieczysława Jakubowicza wszyscy wiemy w jakim 
stanie jest ta droga powiatowa w jednym ciągu, którą Państwo wymieniliście i stan tych poboczy. Ja 
dzisiaj miałem okazję rozmawiać ze Starostą na temat stanu tej drogi, bardziej rozmawialiśmy nie 
tyle pod kątem uporządkowania poboczy, co ewentualnie rozważenia możliwości wykonania 
inwestycji z Iłowej do Strefy przemysłowej, co nie znaczy, że droga między Szczepanowem a 
Jankową, która jest pewnie mniej uczęszczana nie jest ważna dla nas wszystkich, podobnie jak 
droga z Konina do Szczepanowa. 

Jeśli chodzi o znak z pierwszeństwem przejazdu zorientujemy się w jaki sposób nowy projekt 
organizacji ruchu, który zostanie wprowadzony po remoncie drogi Nr 296 uwzględnia ewentualnie 
ten znak z pierwszeństwem przejazdu.  

Odnośnie interpelacji dotyczącej zakazu wjazdu na drogę powiatową ulicę Ogrodową dla 
ciężarówek to rzeczywiście oficjalnego pisma za strony gminy nie było. 



14 
 

 
 

Natomiast jeżeli chodzi o wniosek zgłoszony przez Pana Przewodniczącego Rady Seniorów 
Zygmunta Krasuskiego – lokal, który mieli Seniorzy przy Placu Wolności był zagrzybiony, 
zawilgocony. Ponieważ nadarzyła się okazja remontu tych pomieszczeń, na okres czasowy 
Seniorzy zostali stamtąd wyprowadzeni. Ten gruntowny  remont pomieszczeń, które były w stanie 
tragicznym jeszcze trwa. Za chwilę znowu wszyscy Seniorzy, którzy korzystali z tych pomieszczeń 
będą się mogli tam spotykać, ponieważ Spółdzielnia Socjalna Winda, która uzyskała pieniądze z 
Urzędu Marszałkowskiego na remont tych pomieszczeń nie będzie miała tego lokalu na wyłączność 
tylko na potrzeby spotkań osób bezrobotnych z terenu Gminy Iłowa, które zostały objęte 
programem, na który środki otrzymała Spółdzielnia Winda. Tam dla tych osób  będą organizowane 
spotkania integracyjne i również wszyscy Seniorzy będą mogli z tych pomieszczeń korzystać. Jeśli 
z jakiś względów będzie to dla tych Związków nie wygodne, być może uciążliwe lub zabraknie 
komunikacji między nimi a Spółdzielnią Socjalną to będziemy się zastanawiali nad tym co zrobić. 
Proszę Państwa naprawdę trzeba się cieszyć, że udało się tej Spółdzielni te pieniądze uzyskać i ten 
remont zrobić, bo tam po prostu to był wstyd dla Gminy, że w takich warunkach spotykali się nasi 
Seniorzy.  

Jeśli chodzi o bariery dla osób niepełnosprawnych w Gminie Iłowa to jest ich wiele, nie wspomniał 
Pan jeszcze o Urzędzie Miejskim, który też nie jest dostosowany do potrzeb osób 
niepełnosprawnych, tak jak tutaj wszyscy siedzimy zastaliśmy taki stan trudno, żeby to w tej chwili 
próbować zmienić. Jeśli chodzi o Ośrodek Pomocy Społecznej, w sytuacji powołania Zespołu Szkół  
kiedy udało by się nam zmieścić wszystkie dzieci ze szkoły przy ulicy Kolejowej do jednego 
budynku przy ulicy Piaskowej, to być może jest to jakaś opcja, żeby Ośrodek Pomocy Społecznej 
przenieść do budynku na ulicy Kolejowej. Tam jest takie pomieszczenie, w którym ostatnio 
regularnie organizujemy lokal wyborczy i myślę, że na potrzeby osób niepełnosprawnych ten lokal 
byłby wygodny. Natomiast innego pomysłu nie mam chyba, że Państwo chcielibyście zabrać głos w 
dyskusji, to możemy o tych barierach jeszcze porozmawiać, bo jest ich bardzo wiele i można by 
było wskazywać te miejsca, które są niedostępne dla osób niepełnosprawnych, niedostępne dla osób 
starszych. Też trzeba sobie zdawać sprawę z tego, że każde inne miejsce związane z tym, że tam 
miałaby funkcjonować jakaś instytucja, urząd będzie wymagało pewnych nakładów finansowych i 
to pewnie nie małych.  

Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny – Panie Burmistrzu jakieś dwa lata temu gimnazjaliści 
zrobili projekt na ten temat, także możemy odszukać i udostępnić dokumentację. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – myślę, że jest to dobry pomysł. 

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XXII sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 14  stron, ponumerowanych od 1 do 14. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 1500 do godz. 1700. 
 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 
 
 
 


